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PROTOKÓŁ nr XLI/2022 

sesji Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytej w dniu 26 stycznia 2022 r. w godzinach 1100 – 1520 

w sali sesyjnej im. Józefa Gajewskiego nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach  

przy ul. Mickiewicza 1 oraz zdalnie za pośrednictwem środków  

porozumiewania się na odległość. 

 
Obradom przewodniczył Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach.  

Radni obecni na sesji: 

 

1. Bogdan Bezdziecki  

2. Sylwester Cimochowski  

3. Tadeusz Czerwiecki 

4. Zbigniew Roman De-Mezer 

5. Anna Maria Gawlińska 

6. Krystyna Gwiazdowska 

7. Jacek Juszkiewicz 

8. Mariola Brygida Karpińska  

9. Kamil Klimek 

10. Karol Korneluk 

11. Jarosław Józef Kowalewski 

12. Stanisław Kulikowski 

13. Kamil Lauryn 

14. Jacek Niedźwiedzki 

15. Adam Ołowniuk  

16. Wojciech Pająk 

17. Zdzisław Przełomiec 

18. Jacek Roszkowski 

19. Anna Ruszewska  

20. Jarosław Schabieński   

21. Andrzej Turowski 

22. Łukasz Wojno 

23. Marek Lech Zborowski-Weychman 

 

– Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

W obradach uczestniczyli: 

Prezydent Miasta, Zastępcy Prezydenta Miasta Suwałk, naczelnicy niektórych wydziałów 

Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, straży, sołtysi, prezesi i dyrektorzy niektórych 

jednostek organizacyjnych,   

– Listy obecności stanowią załączniki nr 2 – 5 do protokołu. 
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Ad pkt. 1 

Otwarcie obrad. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył XLI sesję Rady Miejskiej  

w Suwałkach, jednocześnie informując, że obrady Rady Miejskiej realizowane są w sposób 

hybrydowy w Urzędzie Miejskim oraz w sposób zdalny za pośrednictwem środków 

porozumiewania się na odległość.  

 

Zdzisław Przełomiec powitał przybyłe osoby, których udział w obradach jest wymagany. 

Powitał również przedstawicieli prasy, radia i telewizji oraz internautów.  

Powitał radnych Rady Miejskiej w Suwałkach i stwierdził, że na 23 radnych ustawowego 

składu Rady w obradach bierze udział 20 radnych, w związku z powyższym istnieje 

wymagane quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Następnie przybliżył zasady przebiegu sesji. 

 

 

Ad pkt. 2 

Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

 

Zdzisław Przełomiec przypomniał, że porządek obrad radni otrzymali wraz z materiałami  

i zawiadomieniem o zwołaniu sesji. Wniosków i uwag nie stwierdzono. 

 

Przyjęty został następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji Rady Miejskiej w Suwałkach.   

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr XL/2021 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 

29 grudnia 2021 roku.    

4. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej  

w Suwałkach od dnia 29 grudnia 2021 roku.  

5. Wnioski i oświadczenia radnych. 

6. Informacja o aktualnym stanie epidemiologicznym w mieście Suwałki (Informacji udzieli 

dyrektor Szpitala Wojewódzkiego w Suwałkach oraz Powiatowy Inspektor Sanitarny  

w Suwałkach).  

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania i realizacji 

programu polityki zdrowotnej „Kajtek – program dofinansowania do leczenia 

niepłodności metodą zapłodnienia pozaustrojowego dla mieszkańców Miasta Suwałki w 

latach  

2022–2024”. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy Rodziny Rylskich.  

9. Przyjęcie Planu pracy Rady Miejskiej w Suwałkach na 2022 r. 

10. Przedłożenie Radzie Miejskiej planów pracy komisji Rady Miejskiej  

w Suwałkach na 2022 rok. 

11. Sprawozdanie Prezydenta Miasta Suwałk z działalności Komisji Bezpieczeństwa  
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i Porządku za 2021 r. 

12. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących Strategii Oświaty Miasta Suwałk  

do 2030 roku. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Oświaty Miasta Suwałk  

do 2030 roku. (Materiał znajduje się w oddzielnej książeczce) 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie upoważnienia Dyrektora Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Rodzinie w Suwałkach do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu ustalania 

prawa do dodatku osłonowego. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia w Mieście Suwałki bonu  

na szczepienie przeciw wirusowi brodawczaka ludzkiego. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Planu zrównoważonego rozwoju 

publicznego transportu zbiorowego dla Miasta Suwałk na lata 2022 – 2030. (Materiał 

dostępny w wersji papierowej w Biurze Rady Miejskiej pok. 118 oraz w wersji 

elektronicznej na stronie internetowej BIP Urzędu Miejskiego w Suwałkach w zakładce 

Menu podmiotowe/Rada Miejska/Materiały sesyjne i komisyjne). 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ułatwienia w prowadzeniu handlu w piątki  

i soboty przez rolników i ich domowników. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad przeprowadzenia naboru 

wniosków o zawarcie umów najmu lokali mieszkalnych, kryteriów pierwszeństwa, zasad 

przeprowadzenia oceny punktowej, obowiązkowej kaucji w ramach zwieranych przez 

Gminę Miasto Suwałki z inwestorem umów o finansowym jej udziale w budowie. 

19.  Przyjęcie Obwieszczenia Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie ogłoszenia tekstu 

jednolitego uchwały nr XIII/152/2015 Rady Miejskiej w Suwałkach               z 25 

listopada 2015 r. w sprawie przyjęcia programu pn. „Ograniczenie niskiej emisji na 

terenie Gminy Miasta Suwałki” i określenia zasad udzielania dotacji  

w ramach programu.  

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumień 

międzygminnych w sprawie wspólnej realizacji zadań w zakresie opieki nad bezdomnymi 

zwierzętami. 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Adama F. 

 na działalność Prezydenta Miasta Suwałk. 

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Andrzeja Sz.  

na działalność Prezydenta Miasta Suwałk. 

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w spawie zmian w budżecie Miasta na 2022 rok. 

24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2022-2040. 

25. Informacje i odpowiedzi Prezydenta Miasta Suwałk. 

26. Zakończenie obrad sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

Ad pkt. 3 

Przyjęcie protokołu nr XL/2021 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 29 grudnia 

2021 roku.    
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Zdzisław Przełomiec poinformował, że zgodnie z § 46 Statutu Miasta Suwałk protokół obrad  

z XL/2021 sesji został sporządzony i wyłożony do wglądu radnym w Biurze Rady Miejskiej.  

Radni mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do protokołu nie później niż w dniu 

roboczym poprzedzającym sesję Rady Miejskiej, na której następuje przyjęcie protokołu, 

czyli w dniu  

25 stycznia 2022 r.  

 

W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek i uzupełnień,  

wobec powyższego protokół nr XL/2021 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach został przyjęty. 

 

 

Ad pkt. 4 

Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej  

w Suwałkach od dnia 29 grudnia 2021 roku.  

– Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Uwag i pytań nie wniesiono, wobec czego Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk  

i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia 29 grudnia 2021 roku, została 

przyjęta. 

 

 

Ad pkt. 5 

Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Kamil Lauryn nawiązał do konferencji prasowej, którą kilka dni wcześniej zorganizowali 

radni z Klubu Prawa i Sprawiedliwości. Powiedział, że został na niej wymieniony z imienia  

i nazwiska, dlatego musi się odnieść do tych wypowiedzi. Powiedział, że radni stanęli  

w obronie młodych osób, o których niejednokrotnie była już mowa i jest to dla niego 

odpowiedzią na pytanie, które zadawał. Powiedział, że takie określenia, jakie padały podczas 

konferencji w kierunku jego osoby, bardziej pasuje do radnych Prawa i Sprawiedliwości, 

ponieważ wszystko negują i nie proponują pomysłów na poprawę sytuacji w mieście.  

Zaznaczył, że nie chce już więcej wywoływać tematu.  

 

Jacek Juszkiewicz powiedział, że podczas konferencji padały określenia metaforyczne  

a sprawę próbował wyjaśniać z przedmówcą przed sesją. Dodał, że radni PiS złagodzili w 

wielu kwestiach swoje spojrzenie na niektóre sprawy a ostatnie głosowania m.in. w sprawie 

budżetu czy wynagrodzenia Prezydenta Miasta świadczą o tym, że radni szukają 

porozumienia  

w Radzie, a nie tego, co dzieli.  

 

Kamil Klimek poruszył temat bezpieczeństwa na ul. Sportowej. Wspomniał o śmiertelnym 

wypadku, który wydarzył się tam kilka dni wcześniej. Nawiązał do 2019 roku, kiedy 

wnioskował o poprawę bezpieczeństwa na odcinku od skrzyżowania ul. Wojska Polskiego  

do ronda z ul. A. Piłsudskiej i utworzenie przejścia dla pieszych. Spotkało się to z negatywną 
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opinią Wydziału Ruchu Drogowego Policji i Zarządu Dróg i Zieleni. Podkreślił, że wypadek 

sprzed kilku dni zmusza do tego, aby pochylić się raz jeszcze nad sprawą i zaznaczył, że 

wierzy w to, że można wypracować takie rozwiązanie, które pozwoli na poprawę 

bezpieczeństwa.  

 

Kolejna sprawa, którą poruszył radny dotyczyła budowy nowych osiedli, ale również tego,  

że mieszkania bardzo szybko znajdują nabywców. Zwrócił uwagę na fakt, że w mieście jest – 

jak powiedział – mnóstwo osób, które nie są ewidencjonowane, czyli mieszka w nim więcej 

osób, niż wskazują dane np. GUS-u. Powiedział, że jednym z dostępnych narzędzi, które 

mogłyby pomóc urealnić dane jest Suwalska Karta Mieszkańca. Zaznaczył, że trzeba 

wzmocnić przekaz dotyczący możliwości tych kart, ponieważ do tej pory posiada je ok. 

połowa mieszkańców miasta. Dodał, że warto byłoby również wskazać na stronie Urzędu 

Miejskiego oraz w social mediach, kto z przedsiębiorców wspiera Suwalską Kartę 

Mieszkańca, oferując zniżki.  

 

Na koniec nawiązał do wypowiedzi radnych Kamila Lauryna i Jacka Juszkiewicza, 

powiedział, że rozmowy się zaostrzają a trzeba ważyć słowa.  

 

Jarosław Józef Kowalewski zapytał o planowane podwyżki dla pracowników 

administracyjnych w szkołach. Zapytał, czy Prezydent wie, na jakiej podstawie dyrektorzy 

szkół będą wprowadzali podwyżki w podległych sobie placówkach. 

 

Karol Korneluk powiedział, że zgłaszają się do niego pracownicy miejskich jednostek 

organizacyjnych z pytaniem o podwyżki. Mianowicie, kiedy mogą się spodziewać aneksów  

do umów i kiedy te podwyżki zostaną fizycznie zrealizowane.  

Następnie zapytał o pomniki przyrody. Wspomniał, że podczas grudniowego posiedzenia 

Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa zwrócił się z wnioskiem o stworzenie mapy 

pomników przyrody, aby mieszkańcy miasta mogli mieć do niej dostęp. Zapytał, na jakim 

etapie jest tworzenie tej mapy i kiedy można się spodziewać zakończenia prac.  

Na koniec zapytał o ogłoszenie o naborze na stanowisko dyrektora Placówki Opiekuńczo-

Wychowawczej w  Suwałkach, które pojawiło się na Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu 

Miejskiego. Zapytał o powód zmiany dyrektora.  

 

Anna Ruszewska zapytała o Klub seniora w Suwałkach i ogłoszony konkurs na prowadzenie 

tego klubu. Jak powiedziała, są wskazane dwie lokalizacje – ul. Ciesielska i ul. Pułaskiego.  

Powiedziała, że skoro Miastu zależy na szeroko pojętej aktywizacji seniorów, to trzeba 

realnie spojrzeć na ich potrzeby i doprowadzić do tego, aby w przyszłości takie kluby 

powstały w kilku miejscach na terenie miasta. Jak powiedziała, kluby seniora powinny być 

blisko miejsca zamieszkania seniorów, ponieważ często mają oni problem z dotarciem do 

oddalonych lokalizacji. Dodała, że Miasto nie musi lokować pieniędzy na kluby seniora tylko 

z budżetu miasta, ale jest też program Senior Plus, do którego – jak powiedziała – trzeba 

aplikować  

w edycji 2023, ponieważ nabór na bieżący rok już się zakończył.  
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Jarosław Schabieński zapytał o miejsce spotkań dla organizacji pozarządowych przy  

ul. Kościuszki. Powiedział, że otrzymał sygnały, że teraz miejsce to nie działa, organizacje 

nie mogą się tam spotkać i zapytał czy tak rzeczywiście jest.  

Następnie powiedział, że w tym roku przypada 80. rocznica powstania Armii Krajowej. 

Podkreślił, że w miejskiej przestrzeni słabo zaznaczeni są bohaterowie związani z tą 

organizacją, dlatego zawnioskował, aby podczas nadawania nazw nowym ulicom wziąć pod 

uwagę dowódców AK.  

 

Tadeusz Czerwiecki powiedział, że przepisy umożliwiają mieszkańcom, w razie dłuższej 

nieobecności w mieszkaniu złożenie deklaracji, dzięki której zostają zwolnieni z opłaty  

za wywóz śmieci na czas nieobecności. Podkreślił, że w spółdzielni mieszkaniowej, w której 

pracuje, podczas odczytu wodomierzy, stwierdzono, że pomimo złożonej deklaracji  

te mieszkania w kilku przypadkach są jednak zamieszkałe. Zwrócił się z wnioskiem,  

aby te deklaracje wybiórczo kontrolować, ponieważ są to straty dla budżetu miasta.  

   

 

Ad pkt. 6 

Informacja o aktualnym stanie epidemiologicznym w mieście Suwałki (Informacji 

udzieli dyrektor Szpitala Wojewódzkiego w Suwałkach oraz Powiatowy Inspektor 

Sanitarny  

w Suwałkach).  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że trzeba było wrócić do 

tradycji pozyskiwania informacji o sytuacji epidemiologicznej w Suwałkach, dlatego na sesję 

Rady Miejskiej zostali zaproszeni przedstawiciele suwalskiego Szpitala i Sanepidu.   

Następnie zadał pytania, które dostał od mieszkańców w ostatnim czasie. Pierwsze z pytań 

dotyczyło tego, czy w Suwałkach mamy do czynienia z wirusem Omikron i czy jest 

możliwość diagnozowania tego typu wirusa. Kolejne pytanie dotyczyło tego, czy w mieście 

wzrasta liczba zachorowań oraz osób hospitalizowanych. Trzecie pytanie dotyczyło tego, że 

osoby którym pobierano próbki do badań, czekały kilkanaście godzin na uzyskanie wyniku i 

jeśli tak rzeczywiście jest, poprosił o wyjaśnienie przyczyny takiej sytuacji.  

 

Adam Szałanda – Dyrektor Szpitala Wojewódzkiego im. dr L. Rydygiera w Suwałkach 

powiedział, że zgodnie z decyzją Wojewody szpital został zobowiązany do wydzielenia 95 

łóżek dla pacjentów z COVID-19. Są w tym również stanowiska do intensywnej opieki 

medycznej. Podkreślił, że w okresie ostatniej fali zauważalny jest wzrost hospitalizacji,  

w listopadzie hospitalizowano niemal 300 pacjentów, w grudniu nastąpił spadek, który się 

utrzymuje. Zaznaczył, że jeszcze dwa dni temu hospitalizowanych było 23 pacjentów, 

natomiast od dnia wczorajszego – jak powiedział – widać znaczący wzrost, ponieważ już jest 

ponad 40 pacjentów wymagających pobytu w szpitalu.  

Dodał, że Wojewoda Podlaski wprowadził pewne zmiany, jeśli chodzi o organizację opieki 

szpitalnej dla pacjentów z COVID-19. Chodzi o to, że wszystkie szpitale na terenie 

województwa zostały zobowiązane do świadczenia tych usług i wydzielenia tzw. łóżek 

covidowych. Powiedział, że jeśli chodzi o personel medyczny jest poprawa, ponieważ udało 
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się pozyskać nową kadrę lekarską oraz wzmocnić kadrę pielęgniarską. Dodał,  

że w kulminacyjnym okresie w szpitalu było wyłączonych 5 oddziałów i były one 

dedykowane tylko pacjentom covidowym, co wpłynęło na dostępność świadczeń dla 

pozostałych chorych. Jeśli chodzi o zabezpieczenie w środki ochrony osobistej, powiedział, 

że normy  

są zabezpieczone, podobnie jak tlen. Powiedział, że na terenie szpitala są 34 respiratory oraz 

12 aparatur tzw. dużego przepływu, które pomagają w oddychaniu potrzebującym.  

Następnie powiedział, że średni czas hospitalizacji wydłużył się, ponieważ w grudniu wynosił 

15 osobodni i jak powiedział z analiz wynika, że jest to jeden z dłuższych okresów na terenie 

województwa, jednak trudno powiedzieć z czego to wynika.  

Przedstawił również dane dotyczące pobranych wymazów oraz testów PCR i antygenowych. 

Przyznał, że jeśli chodzi o czas wykonywania testów, sytuacja się pogorszyła a wynika to ze 

względów finansowych i teraz szpital wykonuje testy tylko pacjentom szpitalnym, natomiast 

pozostałe wymazy są przekazywane do innych ośrodków.  

Dodał, że jeśli chodzi o potwierdzenie, czy w Suwałkach występuje już Omikron,  

to powiedział, że z pewnością tak, ale szpital nie dysponuje takimi danymi, ponieważ tak 

szczegółowe badania są wykonywane wybiórczo a materiał jest przekazywany do ośrodków  

w Białymstoku.  

 

Elżbieta Bednarko – Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Suwałkach powiedziała, 

że od 17 stycznia systematycznie wzrasta liczba osób zakażonych. Przytoczyła dane  

od 1 stycznia – w całym powiecie jest ponad 460 nowych potwierdzonych przypadków a 

zmarło 10 osób. Podkreśliła, że wszystko wskazuje na to, że sytuacja będzie się dynamicznie 

rozwijała. 

Jeśli chodzi o Omikron powiedziała, że na sześć pobranych prób, u dwóch osób z Suwałk  

potwierdzono właśnie ten wariant.  

 

Jacek Niedźwiedzki zapytał o funkcjonowanie apteki całodobowej. 

 

Adam Szałanda powiedział, że zabezpieczenie funkcjonowania całodobowej apteki nie jest 

zadaniem szpitala. Przyznał, że z informacji, które posiada wynika, że zrealizowanie recepty  

w godzinach nocnych jest możliwe, na tyle, na ile się da. Powiedział, że jeśli zmienią się 

uwarunkowania prawne i możliwości dofinasowania tego zakresu, na pewno zostanie to 

rozwiązane w inny sposób.  

 

Jacek Roszkowski zapytał o nową falę spowodowaną Omikronem i przewidywaniami  

o szybkim wzroście zachorowań. W kontekście tego zapytał, jak Dyrektor ocenia nakaz pracy 

zdalnej dla pracowników urzędów. Zapytał również o to, ile osób spośród tych, które leczą się 

na COVID-19, były zaszczepione. Kolejno zapytał Prezydenta Miasta, jak wygląda sytuacja 

dotycząca pracy zdalnej w Urzędzie Miejskim. 

 

Adam Szałanda powiedział, że każde działania eliminujące bezpośredni kontakt wpływa  

na zmniejszenie możliwości zakażenia, stąd przejście na pracę zdalną tam, gdzie jest  

to możliwe, jest zasadne. Jeżeli chodzi o szczepienia wśród pracowników szpitala, który 
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zatrudnia prawie tysiąc osób, wskaźnik szczepień jest wysoki. Dodał, że jeśli chodzi  

o pacjentów, od dwóch dni widać wzrost hospitalizacji. Na 40 pacjentów, 17 jest 

zaszczepionych, natomiast spośród 6 pacjentów, którzy wymagają respiratora, 5 pacjentów 

jest niezaczepionych.  

 

Wojciech Pająk zapytał, ile spośród leczonych pacjentów stanowią dzieci oraz jaka jest 

dostępność miejsc na oddziale pediatrycznym. Wspomniał, że w Białymstoku system jest na 

krawędzi wytrzymałości. 

 

Adam Szałanda powiedział, że obecnie jedno dziecko z potwierdzonym zakażeniem jest 

hospitalizowane. Dodał, że są również leczone dwie kobiety ciężarne. Dodał, że okres 

jesienno-zimowy jest szczególnym czasem, jeśli chodzi o obłożenie pediatrii, ale zapewnił, że 

każdy pacjent, który trafi do szpitala, znajdzie pomoc.  

 

Czesław Renkiewicz powiedział, że zgodnie z poleceniem część pracowników pracuje 

zdalnie, jednak nie jest to realne na każdym stanowisku ze względu na specyfikę pracy. 

Chodzi m.in.  

o to, że w budynku urzędu są systemy teleinformatyczne m.in. do rejestracji urodzeń, 

zgonów, wydawania dowodów osobistych, a takich czynności nie da się realizować zdalnie.  

Jak powiedział, to naczelnik wydziału decyduje o tym, ilu pracowników będzie mogło 

pracować zdalnie i jakie zadania będą w tym czasie wykonywali. Dodał, że do końca nie 

rozumie tego rozporządzenia, ponieważ dotyczy ono administracji rządowej i samorządowej  

a urzędnicy mają odpowiednio przygotowane stanowiska pracy do obsługi petentów oraz 

środki ochrony osobistej. Stwierdził, że większe zagrożenie zarażeniem na pewno występuje  

w miejscach zbiorowych np. w marketach czy zakładach pracy, aniżeli w administracji.  

Dodał, że dobrym rozwiązaniem jest, aby klasy od 5-8 uczyły się zdalnie do końca lutego a 

młodsze dzieci uczęszczały do szkół i przedszkoli, aby rodzice mogli pracować.  

 

Jacek Niedźwiedzki  zapytał o liczbę zgonów spowodowanych COVID-em w 2020 roku w 

porównaniu do 2021 roku.  

 

Elżbieta Bednarko odpowiedziała, że w 2020 było 93 zgony w całym powiecie, z tego 66  

w mieście. W 2021 roku – 252 zgony, z tego 176 w mieście. W roku 2022 – 10 zgonów  

w całym powiecie, z czego 6 w mieście. Jeśli chodzi o zaszczepienia powiedziała,  

że w Suwałkach drugą dawkę przyjęło 33 885 osób, co stanowi 48,6% osób w pełni 

zaszczepionych.  

 

Zdzisław Przełomiec podziękował mówcom za uczestnictwo i wypowiedzi.  

 

 

Ad pkt. 7 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania 

 i realizacji programu polityki zdrowotnej „Kajtek – program dofinansowania do 

leczenia niepłodności metodą zapłodnienia pozaustrojowego dla mieszkańców Miasta 
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Suwałki  

w latach 2022–2024”. 

 

Kamil Klimek w imieniu wnioskodawców przedstawił projekt uchwały  – materiał stanowi 

załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn – przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 
Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – opinia stanowi załącznik nr 9 do protokołu. (Komisja nie wypracowała opinii) 

 

prof. Rafał Kurzawa – Prezes Polskiego Towarzystwa Medycyny Rozrodu i Embriologii, 

Kierownik Katedry i Zakładu Ginekologii i Zdrowia Prokreacyjnego, Pomorskiego 

Uniwersytetu Medycznego w Szczecinie, Dyrektor Medyczny TFP Fertility Polska 

powiedział, że to dyskusja w ważnej sprawie. Dodał, że wiele miast już podjęło uchwały w tej 

sprawie, jednak dofinasowanie powinno płynąć z centrali tak, jak jest to w większości krajów 

na świecie, a nie lokalnie.  

Następnie przedstawił pokrótce informacje na temat leczenia niepłodności w Polsce, dane 

dotyczące dzieci oraz przegląd inicjatyw samorządowych oraz streszczenie programu 

ministerstwa zdrowia w postaci wyników, jakie on przyniósł.  

Dodał, że metoda in-vitro jest rekomendowana, jako najskuteczniejsza w leczeniu 

niepłodności i stosuje się ją od 1978 r. Dodał, że w Polsce jest nawet 1,5 mln par, które mają 

problem  

z niepłodnością a wśród krajów europejskich Polska jest krajem o najniższej dzietności.  

Dodał, że w Polsce jest dobre wsparcie w początkowych etapach leczenia niepłodności, jeśli 

chodzi o ofertę Narodowego Funduszu Zdrowia i wiele par z tego korzysta. Nadmienił 

jednak, że jest spora grupa osób, która wymaga leczenia metodą in-vitro i nigdy nie jest to 

metoda proponowana od samego początku, ponieważ najpierw szuka się przyczyny, którą 

można leczyć bardziej zachowawczo, dopiero w przypadku nieskuteczności tych metod jest 

decyzja o zapłodnieniu pozaustrojowym.  

Następnie dodał, że w Polsce jest ustawa o leczeniu niepłodności z 25 czerwca 2015 r., która 

reguluje zasady leczenia niepłodności, narzuca standardy a ośrodki leczące niepłodność są 

kontrolowane przez ministerstwo zdrowia.  

Następnie przedstawił dane o tym, jak wygląda leczenie niepłodności w Europie oraz w 

Polsce. Zaznaczył, że można powiedzieć, że jest to metoda coraz częściej stosowana w 

naszym kraju.  

Następnie wspomniał o inicjatywach samorządowych i kwotach, jakie są przekazywane na 

lokalne programy leczenia niepłodności metodą in-vitro. Zaznaczył również, że 

dofinasowanie ma wymiar polityczno-społeczny, ponieważ inwestycja w urodzenie jednego 

dziecka to średnio 11 tys. zł, natomiast zyski są dużo większe, ponieważ ten człowiek później 

pracuje, płaci podatki, rozwija kraj, gospodarkę itd.  

 

Jacek Juszkiewicz powiedział, że temat był już szeroko dyskutowany przy różnych okazjach. 

Dodał, że sesja nie jest miejscem, aby rozstrzygać, czyje poglądy są słuszne, bo każdy ma 

swoje zdanie w omawianym temacie a sesja Rady Miejskiej nie jest miejscem do 



10 
 

rewidowania zasad etycznych. Powiedział, że jeśli chodzi o projekt uchwały, niejednokrotnie 

zwracał się z prośbą, aby do problemu podejść bardziej kompleksowo, ponieważ zapis o in-

vitro uniemożliwia rozszerzenie tego programu o inne aspekty, dla par, które nie chcą 

korzystać z tej danej metody.  

Dodał, że Klub Radnych Prawo i Sprawiedliwość nie udzieli poparcia dla tego projektu, choć 

każdy będzie głosował według własnego uznania. Nadmienił, że po głosowaniach podczas 

komisji widać, że nie ma 100% zgody wśród radnych, jeśli chodzi o ten temat.  

  

Anna Gawlińska powiedziała, że ochrona zdrowia jest zadaniem państwa a samorządy nie są 

dysponentem składek na ubezpieczenie zdrowotne. Dodała, że podczas spotkania Zespołu ds. 

zdrowia publicznego zostały przedstawione dane dotyczące tego, na co najczęściej chorują i 

umierają mieszkańcy miasta, jakie działania są podejmowane i jakie są środki na ten cel.  

Podkreśliła, że członkowie Ugrupowania „Mieszkańcy Suwałk” zagłosują zgodnie ze swoim 

sumieniem w sprawie Programu „Kajtek”.  

 

Kamil Lauryn powiedział, że podczas posiedzenia Komisji Spraw Społecznych  

i Bezpieczeństwa odbyła się obszerna dyskusja na ten temat. Podkreślił, że każdy radny ma 

swoje zdanie, ale reprezentuje też swoich wyborców i jest ich głosem.  

Dodał, że problem niepłodności jest duży oraz powiedział, że sam nie był od początku 

przekonany, co do słuszności tej uchwały, jednak przekonało go spotkanie z rodziną, która nie 

może mieć potomstwa a nie stać jej na zastosowanie metody in-vitro.  

 

Anna Ruszewska powiedziała, że w ostatnich latach liczba zgonów przewyższyła liczbę 

urodzeń a niepłodność jest jedną z przyczyn spadku demografii. Dodała, że Program „Kajtek” 

daje szansę parom, które chcą mieć dzieci. Podkreśliła, że kluby i radni mają inicjatywę 

uchwałodawczą, więc warto z niej korzystać. 

 

Wojciech Pająk powiedział, że jako radny czuje się odpowiedzialny za rozwój miasta  

a z analiz wynika, że w 2050 roku w Suwałkach będzie o 20 tys. mieszkańców mniej a ubytek 

taki dotknie wszystkie miasta w Polsce. Dodał, że Europa Środkowo-Wschodnia, obok 

Japonii, jest najbardziej starzejącym się regionem na świecie.  

Podkreślił również, że jeśli nie ma innych środków a NFZ nie finansuje tej metody, samorząd 

powinien to zrobić i pokazać, że wspiera młodych ludzi 

 

Adam Ołowniuk powiedział, że samorząd nie ma obowiązku finansować takich programów  

a powinno robić to państwo. Przypomniał, że w latach 2013-2016 program leczenia 

niepłodności metodą in-vitro był refundowany a na świat przyszło dzięki temu ponad 20 tys. 

dzieci. Dodał, że w latach 2016-2020, kiedy ten program został zastąpiony kompleksowym 

programem ochrony zdrowia, skupiono się na diagnostyce i ustalaniu przyczyny niepłodności 

a nie na samym leczeniu. Dodał, że można powiedzieć, że obecnie w Polsce nie ma 

krajowego programu leczenia niepłodności, a oznacza to, że rząd z tego zrezygnował, jak 

również  

z profilaktyki i kampanii społecznych. Jak zaznaczył, płodność stała się tematem tabu. 

Decyzje polityczne powodują to, że programy muszą być realizowane na poziomie lokalnym.  

 

Jacek Niedźwiedzki powiedział, że radni zostali wybrani przez mieszkańców o różnych 

wartościach etycznych, wierzących i niewierzących. Dodał, że Koalicja Obywatelska popiera 
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ten program, gdyż pozwoli on rodzinom na pomoc w powstaniu nowego życia a mieszkańcy 

mają wybór czy z tego rozwiązania skorzystać czy nie.   

 

Kamil Klimek podziękował za dyskusję, głosy poparcia, jak również te krytyczne. Dodał,  

że każdy ma wybór i trzeba pozwolić mieszkańcom mieć ten wybór. Wyraził nadzieję, że 

państwo będzie kiedyś finansowało tę metodę i powróci do tego, co było w latach 2013-2016. 

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 13 radnych; „przeciw” – 9 radnych;  

1 osoba wstrzymała się od głosu) uchwała została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XLI/523/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 26 stycznia 2022 r. 

w sprawie przystąpienia do opracowania i realizacji programu polityki zdrowotnej 

„Kajtek – program dofinansowania do leczenia niepłodności metodą zapłodnienia 

pozaustrojowego dla mieszkańców Miasta Suwałki w latach 2022–2024”. 

– stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

 

 

Ad pkt. 8 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy Rodziny Rylskich. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 13  do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec podziękował Irenie Zarachowicz, potomkowi osób wymienionych  

w uzasadnieniu do uchwały, z którą rozmawiał na temat wskazanej rodziny. Dodał, że 

Suwalski Słownik Biograficzny zawiera sylwetkę Marii Kapuścińskiej, która była członkiem 

tejże rodziny.  

 

Uwag nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 22 radnych; 1 osoba nie wzięła udziału 

w głosowaniu) uchwała została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XLI/524/2022 
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RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 26 stycznia 2022 r. 

w sprawie nadania nazwy ulicy Rodziny Rylskich 

– stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 9 

Przyjęcie Planu pracy Rady Miejskiej w Suwałkach na 2022 r.  

– materiał stanowi załącznik nr 16 do protokołu.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady  Miejskiej powiedział, że propozycje tematów 

do projektu Planu pracy Rady na 2022 rok przedłożone zostały przez Prezydenta Miasta  

oraz radnych a z otrzymanych propozycji został wypracowany projekt Planu pracy, który 

radni otrzymali w materiałach sesyjnych. Dodał, że zwyczajem w Radzie jest, aby miesiąc 

sierpień był wolny od posiedzeń. Niemniej jednak, w sytuacji szczególnej zastrzegł 

możliwość zwołania posiedzenia również w sierpniu.  

Uwag i wniosków nie zgłoszono, wobec czego Plan pracy Rady Miejskiej w Suwałkach na 

2022 rok, został przyjęty. 

 

 

Ad pkt. 10 

Przedłożenie Radzie Miejskiej planów pracy komisji Rady Miejskiej  

w Suwałkach na 2022 rok. 

– Plan pracy Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki stanowi załącznik nr 17  

do protokołu.  

– Plan pracy Komisji Oświaty i Wychowania stanowi załącznik nr 18 do protokołu.  

– Plan pracy Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa stanowi załącznik nr 19  

do protokołu.  

– Plan pracy Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego stanowi załącznik nr 20 do 

protokołu.  

– Plan pracy Komisji Finansowo-Budżetowej stanowi załącznik nr 21 do protokołu.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady  Miejskiej poinformował, że zgodnie z art. 21 

ust. 3 ustawy z dnia  8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym komisje przedkładają Radzie 

Plany pracy.  

Uwag i wniosków nie zgłoszono, wobec czego Plany pracy komisji Rady Miejskiej  

w Suwałkach na 2022 rok, zostały przyjęte. 

 

Ad pkt. 11 

Sprawozdanie Prezydenta Miasta Suwałk z działalności Komisji Bezpieczeństwa  

i Porządku za 2021 r. 

– Sprawozdanie stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 
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Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady  Miejskiej poinformował, że Komisja Spraw 

Społecznych i Bezpieczeństwa na posiedzeniu w dniu 18 stycznia 2022 r. przyjęła Sprawozdanie 

Prezydenta Miasta Suwałk z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za 2021 rok.  

mł. insp. Bartosz Lorenc – Komendant Miejski Policji w Suwałkach odniósł się do 

propozycji zmian w organizacji ruchu na ul. Sportowej, jeśli chodzi przejście dla pieszych. 

Dodał,  

że w kontekście wypadku, który wydarzył się tam kilka dni temu, chciałby doprecyzować 

kilka spraw. Powiedział, w jakiej odległości od przejścia dla pieszych doszło do wypadku  

oraz że w miejscu tym nie jest możliwe utworzenie przejścia dla pieszych ze względu na 

organizację ruchu, jaka tam panuje. Dodał, że miejsce to nie figuruje na Krajowej Mapie 

Zagrożeń Bezpieczeństwa. Powiedział również, że przy opiniowaniu projektu organizacji 

ruchu, Policja bierze pod uwagę liczbę zdarzeń, które miały miejsce w danym rejonie i 

możliwości, jakie tam panują.   

 

Bogdan Bezdziecki powiedział, że pomijając usytuowanie przejść dla pieszych, chciałby 

zwrócić uwagę, że jeśli chodzi o prędkość samochodów poruszających się po ulicy 

Sportowej, na pewno jest to problem. Poprosił, aby zwrócić na to uwagę np. poprzez 

dodatkowe patrole. 

Zachęcił również mieszkańców, aby na Mapie Zagrożeń Bezpieczeństwa zaznaczali miejsca, 

aby Policja mogła reagować.  

Dodatkowo poprosił, aby pojawiało się więcej patroli i kontroli w zakresie nieprawidłowego 

parkowania pojazdów wokół Centrum Handlowego Plaza.  

   

Zdzisław Przełomiec podziękował służbom za współpracę oraz udział w posiedzeniach 

komisji oraz podczas sesji. 

 

Grzegorz Kosiński – Komendant Straży Miejskiej w Suwałkach powiedział, że na pewno 

Straż Miejska zajmie się tematem parkowania, nie tylko w okolicy Plazy, ale również w 

innych miejscach. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono, wobec czego Sprawozdanie Prezydenta Miasta Suwałk  

z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za 2021 r., zostało przyjęte. 

 

 

Ad pkt. 12 

Informacja z konsultacji społecznych dotyczących Strategii Oświaty Miasta Suwałk  

do 2030 roku. 

– Informacja stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady  Miejskiej poinformował, że w/w Informacja 

była przedmiotem posiedzenia Komisji Oświaty i Wychowania w dniu 17 stycznia 2022 r.  
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Uwag i pytań nie wniesiono, wobec czego Informacja z konsultacji społecznych dotyczących 

Strategii Oświaty Miasta Suwałk do 2030 roku, została przyjęta. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady  Miejskiej ogłosił kilkuminutową przerwę.  

 

 

Ad pkt. 13 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Oświaty Miasta Suwałk  

do 2030 roku. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
Anna Ruszewska – przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawiła opinię 

Komisji – stanowi załącznik nr 25 do protokołu.  

 

Anna Maria Gawlińska powiedziała, że jeśli chodzi o Strategię to praca nad tym 

dokumentem przebiegała dość długo i w zespole pracującym nad nią byli praktycy, przede 

wszystkim nauczyciele.  Zespół ten brał pod uwagę sugestie wcześniej powołanego zespołu, 

który przedstawił propozycje działań zmierzających do poprawy jakości suwalskiej oświaty  

w obszarze wyników zewnętrznych. Powiedziała, że dobrze się stało, że zostało  

to uwzględnione w Strategii. 

Podkreśliła, że są głosy, w którym miejscu można jeszcze ten dokument udoskonalić i to 

bardzo dobrze, bo nigdy żaden dokument nie jest idealny od razu. Powiedziała, że warto 

przeanalizować uwagi, ale trzeba też monitorować sytuację na bieżąco, aby jakość oświaty  

w mieście stale poprawiać.  

 

Marek Lech Zborowski-Weychman powiedział, że wszyscy chcą, aby oświata i wyniki 

były na jak najwyższym poziomie. Dodał, że ostatnie wyniki nie napawają optymizmem. 

Pozostaje mieć nadzieję, że Strategia Oświaty nada dobry kierunek do zmian i wskaże 

działania, które pozwolą te cele i kierunki osiągnąć. Dodał, że wciąż są wprowadzane zmiany 

prawne, jeśli chodzi o oświatę, dlatego niewykluczone, że wkrótce trzeba będzie powołać 

zespół  

ds. nowelizacji tej strategii. Nadmienił, że najgorsza w oświacie jest nieprzewidywalność 

zmian, ponieważ oświata potrzebuje spokoju i realizacji celów długofalowych.  

 

Jarosław Schabieński powiedział, że sytuacja, o której mówił Marek Lech Zborowski-

Weychman dotyczy całej Polski, a nie tylko Suwałk. 

 

Anna Ruszewska podziękowała za to, że Prezydent Miasta wziął pod uwagę głosy nie tylko 

środowiska oświatowego, ale też osób, które chciały pracować w tym zespole. Dodała,  

że zespół pracował w 36-osobowym składzie. Podkreśliła, że ma nadzieję, że uda się te 

planowane kierunki oświatowe wspólnie realizować oraz powiedziała, że Strategia jest 
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dobrym dokumentem, który systematyzuje i wskazuje kierunki działania, rozwoju suwalskiej 

oświaty. 

 

Uwag nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 19 radnych; 4 radnych wstrzymało się 

od głosu) uchwała została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XLI/525/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 26 stycznia 2022 r. 

w sprawie przyjęcia Strategii Oświaty Miasta Suwałk do 2030 roku. 

– stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 14 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie upoważnienia Dyrektora Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Rodzinie w Suwałkach do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu 

ustalania prawa do dodatku osłonowego. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn – przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji – stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Uwag nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 22 radnych; 1 osoba nie wzięła udziału 

w głosowaniu) uchwała została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XLI/526/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 26 stycznia 2022 r. 

w sprawie upoważnienia Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Suwałkach 

do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu ustalania prawa  

do dodatku osłonowego. 

– stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 15 
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Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia w Mieście Suwałki bonu na 

szczepienie przeciw wirusowi brodawczaka ludzkiego. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn – przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji – stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

 

Jarosław Józef Kowalewski powiedział, że podczas posiedzenia Komisji Spraw 

Społecznych i Bezpieczeństwa sugerował, aby zmienić wiek ujęty w uchwale na 16 lat. Jak 

powiedział, Prezydent powiedział wówczas, że pochyli się nad tą propozycją. Radny zapytał, 

co było przyczyną, że zmiana nie została jednak wprowadzona.  

 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta powiedział, że po sugestii radnego została 

przeanalizowana możliwość rozszerzenia uprawnionych do skorzystania z bonu o dzieci do 

16 r.ż. Zwrócił uwagę, że w stosunku do pierwotnego programu, gdzie szczepione były tylko 

dziewczynki w wieku 13 lat, program i tak został rozszerzony, ponieważ obejmuje dzieci  

i młodzież od 9 do 14 r.ż., w tym również chłopców. 

Dodał, że jeśli chodzi o ograniczenie wiekowe do 14 roku życia, wszelkie źródła medyczne 

podkreślają, że szczepienie przeciwko HPV jest najskuteczniejsze właśnie w tym okresie  

a skuteczność sięga ok. 90%. Im starsze dziecko, tym jest ona mniejsza.  

Następnie Roman Rynkowski powiedział, że ważne jest również, aby szczepienie wykonać 

przed rozpoczęciem inicjacji seksualnej. 

 

Anna Ruszewska powiedziała, że jakiś czas temu zgłaszała interpelację, aby szczepieniami 

objąć również chłopców i wtedy otrzymała decyzję odmowną. Podziękowała, że sytuacja  

w tym zakresie uległa zmianie.  

 

Uwag nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” – 23 radnych) uchwała wraz z autopoprawkami, 

została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XLI/527/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 26 stycznia 2022 r. 

w sprawie wprowadzenia w Mieście Suwałki bonu na szczepienie przeciw wirusowi 

brodawczaka ludzkiego. 

– stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 
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Ad pkt. 16 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Planu zrównoważonego rozwoju 

publicznego transportu zbiorowego dla Miasta Suwałk na lata 2022 – 2030. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn – przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji – stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji – stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej powitał Marcina Gromadzkiego – 

autora Planu zrównoważonego rozwoju publicznego transportu zbiorowego dla Miasta 

Suwałk na lata 2022-2030, który zobowiązał się odpowiedzieć na pytania. 

 

Kamil Klimek powiedział, że jeśli w konsultacjach społecznych bierze udział jedna osoba,  

o czym mówił Prezydent Miasta Suwałk, to trzeba się zastanowić, czy suwalski samorząd nie 

kształci pewnych postaw obywatelskich. I jak powiedział, można zaryzykować tezę,  

że mieszkańcy nie chcą się angażować w sprawy miasta. Dodał, że wydaje mu się, iż w tego 

typu konsultacje społeczne powinni być zaangażowani uczniowie szkół, ponieważ to oni  

w dużej mierze korzystają z komunikacji miejskiej. Stwierdził, że uczniowie szkół 

ponadpodstawowych mogą zabierać głos w takich sprawach. 

 

Bogdan Bezdziecki zgodził się z przedmówcą, że jest to bardzo niepokojące, że w dyskusji 

nad tak ważnym dokumentem wzięła udział jedna osoba. Dodał, że konsultacje w ważnych 

sprawach powinny być przeprowadzane w taki sposób, aby były jak najbardziej dostępne  

i mieszkańcy brali w nich udział. Zaznaczył, że mogłoby się to odbywać na zasadzie 

publicznych spotkań z mieszkańcami, jak było np. przy okazji rozmów o budowie spalarni  

w mieście. Jak powiedział, mieszkańcom często brakuje wiedzy o tym, że jakieś konsultacje 

społeczne są właśnie przeprowadzane.   

 

Jacek Roszkowski powiedział, że temat jest ważny i bliski mieszkańcom, co widać m.in.  

w interpelacjach na temat różnych rozwiązań w mieście. Wspomniał, że chciałby aby 

konsultacje społeczne były lepiej zorganizowane i trzeba coś w tej materii zrobić, tak aby 

zainteresowanie ze strony mieszkańców było większe. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk powiedział, że można dyskutować  

o dokumencie a nie o konsultacjach społecznych. Jak podkreślił, dokument był dostępny  

i każdy, kto chciał, mógł się z nim zapoznać. 
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Dodał, że władze miasta oczekują od radnych sugestii i uwag, natomiast w dokumencie nie 

ma żadnych wniosków. Przyznał, że jeśli chodzi o konsultacje społeczne, na pewno Miasto 

ma wiele do zrobienia, jednocześnie podkreślił, że zmiany już się rozpoczęły, bo powstał 

nowy wydział. Powiedział, że trudno oczekiwać, aby Miasto organizowało przy każdym 

temacie spotkania z mieszkańcami. Zachęcił radnych do inicjowania takich spotkań, jeśli 

będzie potrzeba ze strony mieszkańców. Dodał, że ogólnie mieszkańcy zgłaszają swoje 

potrzeby, jeśli chodzi o komunikację społeczną na bieżąco. 

Powiedział, że jeśli jest potrzeba omawiania takich dokumentów szerzej, to trzeba to zgłaszać. 

Podkreślił, że jeśli ktoś ma uwagi do dokumentu powinien je zgłosić a na komisjach nie było 

żadnych wniosków ani poprawek. 

 

Marcin Gromadzki – autor Planu zrównoważonego rozwoju publicznego transportu 

zbiorowego dla Miasta Suwałk na lata 2022-2030, powiedział, że niejedna osoba zapoznała 

się z dokumentem, jednak tylko jedna osoba zgłosiła do niego uwagi. Plan transportowy nie 

jest dokumentem takim, jak koncepcja optymalizacji oferty przewozowej, gdzie są konkrety 

jeśli chodzi o zmiany tras linii. Zaznaczył, że struktura i koncepcja planu są ściśle określone  

w ustawie o publicznym transporcie zbiorowym i w rozporządzeniu wykonawczym i dlatego 

plan jest dokumentem trudnym. Podkreślił, że w dwunastu rozdziałach, które przewidział 

ustawodawca, tylko trzy dotyczą części planistycznej. Ustawodawca określił również, jakie 

dokumenty, dane i czynniki należy brać pod uwagę podczas opracowywania planu i z tego 

względu nie jest łatwo wnosić do takiego materiału uwagi. Zwrócił również uwagę, że kiedy 

pojawiła się ustawa o publicznym transporcie zbiorowym, zapowiedziano, że pojawi się 

również rozporządzenie wykonawcze w sprawie szczegółowego zakresu planu 

transportowego, gdzie zostanie podanych więcej wymogów. Dodał, że rozporządzenie 

pojawiło się trzy miesiące po ustawie, gdzie minister wyłączył szczegóły dotyczące siatki 

połączeń w mieście  

z obowiązkowej treści planu transportowego. 

Nadmienił, że uwagi wniesione podczas konsultacji społecznych dotyczyły części 

diagnostycznej a nie kierunków planistycznych.    

 

Uwag nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” – 23 radnych) uchwała została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XLI/528/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 26 stycznia 2022 r. 

w sprawie przyjęcia Planu zrównoważonego rozwoju publicznego transportu 

zbiorowego dla Miasta Suwałk na lata 2022 – 2030. 

– stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 17 
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Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ułatwienia w prowadzeniu handlu  

w piątki i soboty przez rolników i ich domowników. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji – stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 

 

Anna Gawlińska powiedziała, że cieszy się z podejmowania uchwały, która ułatwi 

prowadzenie handlu rolnikom, dzięki czemu mieszkańcy będą mieli lepszy dostęp do 

ekologicznie i świeżej żywności.  

 

Uwag nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów jednogłośnie („za” – 23 radnych) uchwała 

została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XLI/529/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 26 stycznia 2022 r. 

w sprawie ułatwienia w prowadzeniu handlu  

w piątki i soboty przez rolników i ich domowników 

– stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 18 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad przeprowadzenia naboru 

wniosków o zawarcie umów najmu lokali mieszkalnych, kryteriów pierwszeństwa, zasad 

przeprowadzenia oceny punktowej, obowiązkowej kaucji w ramach zwieranych przez 

Gminę Miasto Suwałki z inwestorem umów o finansowym jej udziale w budowie. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn – przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji – stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji – stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – stanowi załącznik nr 49 do protokołu. 
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Kamil Lauryn powiedział, że cieszy się, że budownictwo ZBM TBS prężnie się rozwija, 

spółka pozyskuje środki zewnętrzne a Miasto wspiera młodych w dostępie do mieszkań. 

Zadał pytanie odnośnie autopoprawki – czy na pewno każdy, kto będzie miał swoją 

działalność gospodarczą powinien mieć pierwszeństwo i lepszą punktację. Zapytał, czy zapis 

nie powinien brzmieć „prowadzi działalność przynajmniej od roku”, ponieważ jak 

powiedział, jest obawa, że młodzi zaczną otwierać działalność po to, aby zdobyć więcej 

punktów. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk powiedział, że pierwotny kształt uchwały 

był taki, że były preferowane osoby, które prowadzą działalność gospodarczą, absolwenci 

studiów do 30 roku życia. Później, jak zaznaczył, w pracach komisji pojawił się temat 

młodych przedsiębiorców, którzy nie mają wyższego wykształcenia a też prowadzą 

działalność gospodarczą na terenie miasta. Podkreślił, że autopoprawka wyklucza sytuację, że 

osoba skorzysta z dwóch punktacji. Stwierdził, że uwaga Kamila Lauryna jest słuszna, 

ponieważ nie powinno być tak, że tydzień przed naborem wniosków do ZBM TBS, ludzie 

będą zakładać firmy, aby uzyskać lepszą punktację.  

Zaproponował, aby do §4, ust. 1 pkt. 3, dopisać zakres czasowy „prowadzi działalność 

gospodarczą minimum sześć miesięcy przed złożeniem wniosku” oraz podobne uzupełnienie 

wpisać w pkt 8.  

 

Więcej uwag nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” – 23 radnych) uchwała wraz z autopoprawką, 

została przyjęta. 

UCHWAŁA nr XLI/530/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 26 stycznia 2022 r. 

w sprawie określenia zasad przeprowadzenia naboru wniosków o zawarcie umów najmu 

lokali mieszkalnych, kryteriów pierwszeństwa, zasad przeprowadzenia oceny 

punktowej, obowiązkowej kaucji w ramach zwieranych przez Gminę Miasto Suwałki  

z inwestorem umów o finansowym jej udziale w budowie. 

– stanowi załącznik nr 51 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 19 

Przyjęcie Obwieszczenia Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie ogłoszenia tekstu 

jednolitego uchwały nr XIII/152/2015 Rady Miejskiej w Suwałkach z 25 listopada 2015 

r. w sprawie przyjęcia programu pn. „Ograniczenie niskiej emisji na terenie Gminy 

Miasta Suwałki” i określenia zasad udzielania dotacji w ramach programu.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek – stanowi załącznik  

nr 52 do protokołu. 
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Uwag nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 53 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” – 23 radnych) obwieszczenie zostało przyjęte. 

 

Obwieszczenie Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 26 stycznia 2022 r. w sprawie 

ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały nr XIII/152/2015 Rady Miejskiej w Suwałkach  

z 25 listopada 2015 r. w sprawie przyjęcia programu pn. „Ograniczenie niskiej emisji  

na terenie Gminy Miasta Suwałki” i określenia zasad udzielania dotacji w ramach 

programu, zostało przyjęte. – stanowi załącznik nr 54 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 20 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumień 

międzygminnych w sprawie wspólnej realizacji zadań w zakresie opieki nad 

bezdomnymi zwierzętami. 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 55 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn – przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji – stanowi załącznik nr 56 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – stanowi załącznik nr 57 do protokołu. 

 

Uwag nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 58 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów jednogłośnie („za” – 23 radnych) uchwała 

została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XLI/531/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 26 stycznia 2022 r. 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumień międzygminnych w sprawie 

wspólnej realizacji zadań w zakresie opieki nad bezdomnymi zwierzętami. 

– stanowi załącznik nr 59 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 21 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Adama F. na działalność 

Prezydenta Miasta Suwałk. 
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Kamil Klimek – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przedstawił opinię 

Komisji – stanowi załącznik nr 60 do protokołu. 

 

Zbigniew Roman De-Mezer powiedział, że radni spotykają się z aktywnością Adam F. już 

po raz kolejny. Jednak – jak powiedział Zbigniew De-Mezer, pomysły skarżącego nie są 

realne, co wielokrotnie było udowodnione. Dodał, że z tego, co wie wpłynie lub już wpłynęła 

kolejna skarga/wniosek/petycja od Adama F. i tutaj radny skierował pytanie do Obsługi 

Prawnej Urzędu Miejskiego – czy jest możliwość doprowadzenia do takiej sytuacji, żeby nad 

sprawą, która była już wielokrotnie omawiana a którą Adam F. zgłasza z różnych punktów 

widzenia,  

Komisja, Zespół i Rada nie musieli pochylać się po raz kolejny. Dodał, że jeśli nie będzie 

takiej możliwości prawnej, radni zajmą się sprawa po raz kolejny.  

 

Więcej uwag nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 61 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 22 radnych; 1 osoba nie wzięła udziału 

w głosowaniu) uchwała została przyjęta. 

UCHWAŁA nr XLI/532/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 26 stycznia 2022 r. 

w sprawie rozpatrzenia skargi Adama F. na działalność Prezydenta Miasta Suwałk. 

– stanowi załącznik nr 62 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 22 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Andrzeja Sz.  

na działalność Prezydenta Miasta Suwałk. 

 

Kamil Klimek – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przedstawił opinię 

Komisji – stanowi załącznik nr 63 do protokołu. 

 

Uwag nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 64 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 21 radnych; 2 osoby nie wzięły udziału 

w głosowaniu) uchwała została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XLI/533/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 26 stycznia 2022 r. 

w sprawie rozpatrzenia skargi Andrzeja Sz. na działalność Prezydenta Miasta Suwałk. 

– stanowi załącznik nr 65 do protokołu. 
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Ad pkt. 23 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta na 2022 rok. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 66 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – stanowi załącznik nr 67 do protokołu. 

 

Uwag nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 68 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 14 radnych; 7 radnych wstrzymało się  

od głosu; 2 osoby nie wzięły udziału w głosowaniu) uchwała została przyjęta. 

 

 

UCHWAŁA nr XLI/534/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 26 stycznia 2022 r. 

w sprawie zmian w budżecie Miasta na 2022 rok. 

– stanowi załącznik nr 69 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 24 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2022-2040. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 70 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – stanowi załącznik nr 71 do protokołu. 

 

Uwag nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 72 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 14 radnych; 7 radnych wstrzymało się  

od głosu; 2 osoby nie wzięły udziału w głosowaniu) uchwała została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr XLI/535/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 26 stycznia 2022 r. 
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w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej  

Miasta Suwałki na lata 2022-2040. 

– stanowi załącznik nr 73 do protokołu. 

 

 

Imienne karty do głosowania radnych Rady Miejskiej na XLI sesji  

Rady Miejskiej w Suwałkach w dniu 26 stycznia 2022 r. 

 

1. Bogdan Bezdziecki – stanowi załącznik nr 74 do protokołu 

2. Sylwester Cimochowski – stanowi załącznik nr 75 do protokołu 

3. Tadeusz Czerwiecki – stanowi załącznik nr 76 do protokołu 

4. Zbigniew Roman De-Mezer – stanowi załącznik nr 77 do protokołu 

5. Anna Maria Gawlińska – stanowi załącznik nr 78 do protokołu 

6. Krystyna Gwiazdowska – stanowi załącznik nr 79 do protokołu 

7. Jacek Juszkiewicz – stanowi załącznik nr 80 do protokołu 

8. Mariola Brygida Karpińska – stanowi załącznik nr 81 do protokołu  

9. Kamil Klimek – stanowi załącznik nr 82 do protokołu 

10. Karol Korneluk – stanowi załącznik nr 83 do protokołu 

11. Jarosław Józef Kowalewski – stanowi załącznik nr 84 do protokołu 

12. Stanisław Kulikowski – stanowi załącznik nr 85 do protokołu 

13. Kamil Lauryn – stanowi załącznik nr 86 do protokołu 

14. Jacek Niedźwiedzki – stanowi załącznik nr 87 do protokołu 

15. Adam Ołowniuk – stanowi załącznik nr 88 do protokołu  

16. Wojciech Pająk – stanowi załącznik nr 89 do protokołu 

17. Zdzisław Przełomiec – stanowi załącznik nr 90 do protokołu 

18. Jacek Roszkowski – stanowi załącznik nr 91 do protokołu 

19. Anna Ruszewska – stanowi załącznik nr 92 do protokołu 

20. Jarosław Schabieński – stanowi załącznik nr 93 do protokołu 

21. Andrzej Turowski – stanowi załącznik nr 94 do protokołu 

22. Łukasz Wojno – stanowi załącznik nr 95 do protokołu 

23. Marek Lech Zborowski-Weychman – stanowi załącznik nr 96 do protokołu 

 

 

Ad pkt. 25 

Informacje i odpowiedzi Prezydenta Miasta Suwałk. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk Kamilowi Klimkowi odnośnie 

bezpieczeństwa na ulicy Sportowej, powiedział, że rzeczywiście były tam wcześniej sygnały 

mówiące o tym, żeby wykonać przejście dla pieszych. Powiedział, że trzeba jeszcze raz 

pochylić się nad tym tematem i zastanowić się, czy jeśli nie będzie przeszkód technicznych  

i prawnych, nie zrobić w okolicy tego miejsca, przejścia dla pieszych, ponieważ dużo osób  

z tego skrótu korzysta, w tym również uczniowie SP nr 4. Drugim rozwiązaniem, jakie 

zaproponował Prezydent jest przesunięcie płotu, a więc i wyjścia z osiedla i w ten sposób  

zmuszenie mieszkańców, aby korzystali z istniejących przejść. Dodał, że na ten temat muszą 
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wypowiedzieć się drogowcy i policja. 

Kolejną sprawą były osoby zamieszkujące w Suwałkach, ale nie ujęte w żadnych statystykach 

i sugestia, aby wykorzystać Suwalską Kartę Mieszkańca i promować ją podczas miejskich 

imprez. Przypomniał, że 31 stycznia karty tracą ważność a wiele osób nie wymieniło ich 

jeszcze na nowe. Zaapelował, aby to zrobić oraz stwierdził, że to dobry pomysł, aby na 

miejskich imprezach umożliwić wyrabianie Suwalskiej Karty Miejskiej. 

Dodał również, że są wyniki Spisu Powszechnego, jednak Miasto musi poczekać na dokładne 

dane, które wynikają ze spisu, do września. Wtedy będzie wiadomo, ile rzeczywiście osób 

mieszka w mieście i zweryfikuje to posiadane dane statystyczne.  

 

Odnośnie tematu zgłoszonego przez Jarosława Kowalewskiego o tym, w jaki sposób będą 

przydzielane podwyżki dla pracowników administracyjnych szkół, powiedział że jest  

to kompetencja dyrektorów poszczególnych placówek. Kwestie podwyżek zostały omówione 

przez dyrektorów szkół, dyrektora Centrum Usług Wspólnych, Romana Rynkowskiego – 

Zastępcy Prezydenta Miasta oraz Wiesława Stelmacha – Skarbnika Miasta. Jak powiedział, 

podwyżka wynosi 11% a od niektórych dyrektorów wpływają wnioski, aby zwiększyć 

przyznane środki z uwagi na spłaszczenie wynagrodzeń w jednostkach oświatowych. Dodał,  

że w tej chwili trwają rozmowy na ten temat. 

 

W kwestii zgłoszonej przez Karola Korneluka o terminie realizacji podwyżek, Czesław 

Renkiewicz odpowiedział, że Miasto przekazało środki finansowe do jednostek miejskich i 

teraz to one muszą je rozdysponować i wypłacić pracownikom. Powiedział również, że 

zostały również przekazane pieniądze na „trzynastki”.  

Kolejną kwestią zgłoszoną przez Karola Korneluka była mapa pomników przyrody. 

Prezydent Miasta powiedział, że taka mapa wraz z opisami jest dostępna na stronie 

internetowej  

a wszelkie uwagi i sugestie w tym zakresie, należy zgłaszać do Wydziału Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Komunalnej.   

Odnośnie konkursu na dyrektora Placówki Opiekuńczo-Wychowawczej powiedział,  

że postanowił pożegnać się z dotychczasowym dyrektorem po niekorzystnych wynikach 

kontroli zewnętrznej i wewnętrznej. Jak zaznaczył, Urząd Wojewódzki prowadził w placówce 

dwie kontrole i obie zakończyły się wynikiem negatywnym, natomiast kontrola wewnętrzna 

również nie przyniosła dobrych wyników. Dodał, że ocena dyrektora również nie wypadła 

korzystnie oraz że niekorzystne wyniki kontroli były zaskoczeniem i trzeba było podjąć 

decyzję o rozwiązaniu umowy z dyrektorem i ogłoszeniu konkursu na to stanowisko.  

 

Odnośnie tematu zgłoszonego przez Annę Ruszewską, który dotyczył klubów seniora, 

powiedział, że jest ogłoszony konkurs z sugestią, aby te kluby seniora były rozmieszczone  

w różnych częściach miasta. Zaznaczył, że podziela pogląd radnej. Jednocześnie powiedział, 

że z klubów seniora korzysta kilkadziesiąt osób. Wskazał adresy, pod którymi można by było 

utworzyć kluby seniora. Dodał, że Miasto zgłosiło wniosek do Programu Senior Plus  

na utworzenie klubu seniora przy ul. Zastawie. Podkreślił, że została powołana Rada Seniora  

i trzeba będzie ten temat omówić biorąc pod uwagę małą liczbę seniorów korzystających  
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z klubów, jak również to, że spotkania odbywają się trzy razy w tygodniu po kilka godzin  

a w pozostałe dni lokal stoi pusty.  

Zaznaczył, że w konkursie rządowym, wymagania w stosunku do prowadzenia klubu seniora 

są większe, zarówno jeśli chodzi o liczbę godzin, jak i uczestników.  

 

Jeśli chodzi o pytanie zadane przez Jarosława Schabieńskiego, dotyczące lokalu  

dla organizacji pozarządowych przy ul. Kościuszki, Czesław Renkiewicz odpowiedział,  

że doszło tam do awarii i trzeba przeprowadzić remont. Dodał, że Centrum Organizacji 

Pozarządowych będzie prowadzone przez Agnieszkę Szyszko i po zakończeniu remontu 

miejsce to będzie funkcjonowało.  

Na temat 80. rocznicy powstania Armii Krajowej powiedział, że w mieście jest ul. Armii 

Krajowej, ul. Rotmistrza Pileckiego, ul. Aleksandry Piłsudskiej, ul. 100-lecia Niepodległości  

i jak zaznaczył, dobrze byłoby, aby w ramach dokończenia wschodniej obwodnicy Suwałk, 

umieścić tam ulicę nazwaną nazwiskiem jakiegoś bohatera AK.  

 

Tadeuszowi Czerwieckiemu odnośnie deklaracji o niezamieszkiwaniu w kontekście opłaty  

za śmieci, odpowiedział, że to spółdzielnia składa deklaracje. Powiedział, aby w tym temacie 

nawiązać kontakt z zastępcą Prezydenta lub Wydziałem Ochrony Środowiska. 

 

 

Ad pkt. 26 

Zakończenie obrad sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej kończąc XLI sesję Rady Miejskiej 

podziękował przybyłym za uczestnictwo w obradach, a radnym za aktywny udział oraz 

poinformował, że najbliższa sesja planowana jest 23 lutego 2022 r. 

 

Na tym protokół zakończono. 

       

 

Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Zdzisław Przełomiec 

 

 

 

 

Protokół sporządziła: Anna Przybycień 
 

Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej Urzędu Miejskiego w Suwałkach 

 

 

 

 

 


